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Makói fürdő 
ÜNNEPÉLYESEN ALÁÍRTÁK A 
MAKÓI VÁROSHÁZÁN az új 
fürdő támogatását igazoló do-
kumentumokat. Búzás Péter 
polgármester a beruházás fon-
tosságára és nagyságára utal-
va a „legek szerződésének" 
nevezte a megállapodást, amit 
ellátott kézjegyével Balogh 
László, a DARFÜ ügyvezetője, 
Kovacsics Imre, a Makói 
Gyógyfürdő Kft. ügyvezetője 
és Fodor Gabriella, a Makói 
Fürdőfejlesztő Kft. ügyvezető-
je is. A 3,6 milliárd forintos 
makói fürdőfejlesztés -
amelyből 1,5 milliárd uniós tá-
mogatás - költségét tekintve 
a térség harmadik legnagyobb 
beruházása. Az új létesítmény 
2011 nyarára lesz kész. 

APEH az ünnepeken 
Az APEH Dél-alföldi Regionális 
Igazgatósága tájékoztatja az 
adózókat, hogy a karácsonyi 
ünnepeket megelőző keddi, il-
letve szerdai munkanapok 
ügyfélfogadási rendje megvál-
tozik: december 22-én 12-15 
óra helyett 8-15 óráig, 23-án 
8-15 óra helyett 8-11 óráig 
tart nyitva. 

Jó hír 
Csak a lakosság hiányzott 

arról a lakossági fórumról, 

amit tegnap késő délután 

tartottak volna a 47-es főút 

négysávosításának befeje-

zésről Vásárhelyen. A kivite-

lező cég, a beruházó, és a 

város képviselői jóval töb-

ben voltak, mint az érdeklő-

dők. Csupán egyetlen civil 

jött el, de neki sem volt kér-

dése. Almási István alpol-

gármester menteni próbálta 

a helyzetet, mondván: any-

nyit beszéltek már a vásár-

helyiek a négysávosításról, 

hogy elfogytak a kérdéseik. 

Bár ezt nehéz elhinni, de a jó 

hír: ezek szerint jól dolgoz-

tak az útépítők. 

TÖRÖK ANITA 

| AKTUÁLIS 

Kellemes karácsonyi 
ünnepeket és boldog 
új esztendőt kívánunk 
ügyfeleinknek! 

ÖTTÖMÖS. 10 millió forintból 
újítják fel Öttömös templomát. 
Az 1937-ben épült, helyileg vé-
dett épület tetőszerkezetét 
2004-ben a helyiek adomá-
nyaiból, a püspökségtől kapott 
támogatással kiegészítve felújí-
tották, 2006-ban pedig a teljes 
elektromos hálózatot kicserél-
ték. Most a templom homlok-
zatának, a torony és a tető hi-
báinak javítását végzik el, illet-
ve az épület belsejét renovál-
ják. A felújítás az Új Magyaror-
szág Vidékfejlesztési Program-
ban valósul meg, amin az öttö-
mösi plébánia valamivel több 
mint 10 millió forintot nyert. A 
munkálatokat várhatóan jövő 
szeptemberre befejezik. 

Műsorváltozás 
SZEGED. Eltérő időpontban je-
lentkezik az év utolsó Bárka 
Magazinja a szegedi VTV-ben: 
ma 18.30-tól látható. Témák: 
karácsonyi bűnmegelőzés, téli 
közlekedés, Csillagszóró-ak-
ció. Vadasparki Mikulás-parti, 
és összefoglaló a Pusztázó IV. 
tanyakonferenciáról. 

Díjemelések 
SZÉKKUTAS. A szemétdíj 32, a 
vízdíj 5,7 százalékkal emelkedik 
januártól - döntött a község 
képviselő-testülete. A hulladék-
szállítást az orosházi városellátó 
végzi mindaddig, amíg a telepü-
lés szemétlerakójának rekultivá-
ciója le nem zajlik. 
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Toledo jótékony ajándékai 
SZEGED. Idén a szegedi Klúg Pé-
ter iskola közel száz diákját 
ajándékozzák meg a Tole-
do-Szeged Bizottság tagjai. Az 

egyesült államokbeli, Lucas 
megyei településen működő 
testület ruhákat, játékokat kül-
dött. Az ajándékokat ma dél-

után négykor adja át az iskolá-
ban Csányi László megyei ön-
kormányzati képviselő, Móra-
halom alpolgármestere. 

Élménygazdag vendégség a szeretetsátorban 

Táncoló és tapsikoló gyerekeket láttak vendégül a Dugonics téren, a Délmagyarország és a Rádió 88 
által szervezett, valamint Szeged megyei jogú város által támogatott szeretetsátorban tegnap. A vidám 
hangulatról most is Szabó Norbert gondoskodott, az ovisok rengeteget nevettek és énekeltek. Az élménygaz-
dag produkció után a gyerekeknek ropival, süteménnyel, üdítővel és meleg teával kedveskedtek a vendéglá-
tók. Az élményt a Mátrix Közhasznú Alapítványnak, az Orpheus Állatvédő Egyesületnek és a Karitáció Alapít-
ványnak köszönhetik a legkisebbek, FOTÓ: FRANK YVETTE 
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Fesztiváldöntő, 
projektzáró 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. A XXIV. 
Kistérségi Amatőr Művészeti 
Fesztivál döntője kezdődik ma 
délután 4 órától a Petőfi mű-
velődési központban, amelyen 
a 25 résztvevő mellett a Csil-
lag születik sztárcsapata, a 
szegvári Big Family is fellép. 
- Elérte céljait, azaz teher-
mentesítette a hódtói város-
részt és Újvárost, illetve be-
kapcsolta az országos főközle-
kedési úthálózatba a Hód-ipari 
Parkot az Európai Unió támo-
gatásával 650 millió forintból 
elkészült ipari parki út -
hangzott el a tegnapi városhá-
zi projektzáró konferencián. 

Előadások a korszerű 
fűtésről és 
hőszigetelésről 
MÓRAHALOM. A korszerű fűtő-
és hőszigetelő módszerekkel is-
merkedhetnek meg az érdeklő-
dők a mórahalmi Energia Tanács-
adó és Információs Központban 
ma 13 órától a Homokkert Kis-
térségi Integrációs Non-
profit Közhasznú Kft. „A lakos-
ság felkészítése az épületek 
energiatanúsításával kapcsolatos 
tudnivalókra. Anyag és energia-
takarékos új módszerek bemuta-
tása és elterjesztése az Energia 
Tanácsadó és Információs Köz-
pont segítségével" című pályáza-
tának zárórendezvényén. A pro-
jekt az Európai Unió támogatásá-
val, az Európai Regionális Fej-
lesztési Alap társfinanszírozásá-
val a Környezet és Energia Ope-
ratív Programban valósult meg. 

Felújítják az öttömösi 
templomot 

Kapuvita a piacfórumon 
Nem emelik januártól a hely-
pénzt a piacon - derült ki tegnap 
a vásárhelyi városházán megtar-
tott fórumon. Többen kifogást 
emeltek a piaci kapuk miatt. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
KOROM ANDRÁS 

Leginkább a kapukra panasz-
kodtak az árusok tegnap azon 
a városházi fórumon, amelyen 
Lázár János polgármester és 
Magyar József, a piacot mű-
ködtető Városellátó Kht. ügy-
vezetője is részt vett. Magyar 
József elmondta: a baromfipi-
acot jövő év elején új, fedett 
helyre költöztetik. Az ügyve-
zető felolvasta Apró Szilvia, a 
csarnok egyik helyisége bérlő-
jének levelét, aki kifogásolta, 
hogy az utóbbi másfél évben 
nem kaptak villanyszámlát, 
beázik a vásárcsarnok, s hul-
ladékválogató működik a tej-
árussal szemben. Válaszként 
elhangzott: a Démász más vil-
lanyórára küldi a számlát, 
mint ami a fogyasztást méri, s 
bár a Városellátó már lépett 
az ügyben, eddig semmi sem 
történt. A papír- és műanyag-

Az árusok a bejárati kapukra panaszkodtak. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

palack-válogatót hamarosan 
elköltöztetik, a beázást vi-
szont csak a csarnoktető teljes 
cseréjével lehet megszüntetni. 
Többen is kifogásolták a piaci 
kapuk számát és méretét, il-
letve azok nyitvatartási idejét. 
Farkas Attila szerint ezek csak 
akadályozzák az árusok moz-
gását. Budai Istvánné arról 
panaszkodott, hogy áruszállí-

tó autójával nem tud bemenni 
a Szent István téri főbejára-
ton, mert mire odaér, azt félig 
eltorlaszolja egy árus. Börcsök 

Imre és Bánfi Krisztina arról 
érdeklődött, nyitva lehetne-e 
hagyni a nagykaput a szün-
napokon is, hiszen van olyan 
pavilon, ami akkor is műkö-
dik. Válaszul elhangzott: a 
nagykapun egy 6 tonnás te-

herautó is kényelmesen befér, 
ahogy ezt egy román kamio-
nos már kipróbálta, a szün-
napokon a személyzeti kapuk 
nyitva állnak, a főkaput félig 
elfoglaló árust pedig arrébb 
költöztetik. Magyar József egy 
kérdésre válaszolva elmond-
ta: jövőre nem emelik a hely-
pénzeket, a parkolási díjakat 
és bérletárakat sem. 

ÖTVENMILLIÁRD A REGIONALIS OPERATÍV PROGRAMOKRA 

1415 új munkahely születik 
418 projekt, ötvenmilliárdos 
támogatás, 1415 új munkahely 
- a Dél-alföldi Regionális Fej-
lesztési Tanács (DARFT) veze-
tői tegnap sajtótájékoztatón 
számoltak be az operatív prog-
ramok első három évéről. 

SZEGED 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Kozma József, a DARFT elnöke 
szerint ahol jók a célok, a meg-
hirdetett fejlesztési programok 
találkoznak a térségben élők 
igényeivel, ahol a szereplők 
(önkormányzatok, vállalko-
zók, civilszervezetek) átgon-
dolt, kreatív ötletekkel állnak 
elő, és készek az együttműkö-

désre, továbbá képesek mind-
ezt színvonalas pályázatokban 
is megjeleníteni, az a régió 
igen jól jön ki az Európai Unió 
kínálta fejlesztési források fel-
használásából. Nos, a dél-al-
földi régió ilyen. A 2007-2013 
közötti európai uniós költség-
vetési ciklusban az Új Magyar-
ország Fejlesztési Tervben a ré-
gió operatív programjaira ren-
delkezésre álló 208 milliárd fo-
rintos forrás 80 százalékát már 
meghirdették, a támogatott 
projektek száma 418, támoga-
tási összege 50 milliárd forint. 
Ezt kevés régió mondhatja el 
magáról. A 2007-2008-ban 
meghirdetett pályázatok vár-
ható hatásai közül csak kettő: 

önerőként megjelenik a beru-
házásokban 37,5 milliárd forint 
magántőke, és 1415 új munka-
hely születik. 

Balogh László, a regionális 
fejlesztési ügynökség (a ta-
nács munkaszervezete) ügy-
vezető igazgatója a jó pályá-
zat kritériumairól beszélt. 
Mint elmondta, javul a minő-
ség, egyre nagyobb a verseny, 
de a konzultáció lehetőségét 
még mindig sokan csak utólag 
vennék igénybe - amikor már 
elvérzett a pályázatuk. Igen jó 
hír az érintetteknek, hogy a 
pályázati kifizetésben is a 
Dél-Alföld jár az élen, itt jutot-
tak eddig leghamarabb pén-
zükhöz a projektgazdák. 

Díjazottak 
SZEGED, VÁSÁRHELY. Gábor Dé 
nes-díjat vehetett át tegnap Dé-

kány Imre vegyész, akadémi-
kus, a Szegedi Tudományegye-
tem Fizikai Kémiai és Anyagtu-
dományi Tanszék tanszékveze-
tő egyetemi tanára és Blasko-

vics Ferenc gépészmérnök, a 
hódmezővásárhelyi METRI-
MED Orvosi Műszergyártó Kft. 
igazgatója a Parlamentben. A 
20 éves NOVOFER Alapítvány 
huszonegyedszer ítélte oda el-
ismerését - amelyet azok a 
szakmailag ismert, kreatív, in-
novatív, magyar állampolgár-
ságú szakemberek kaphatnak 
meg, akik jelentős tudomá-
nyos, műszaki-szellemi alko-
tást hoztak létre, kutatási-fej-
lesztési, innovatív tevékenysé-
gükkel hozzájárultak a környe-
zeti értékek megőrzéséhez. 


